
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 36 af 22. oktober 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Merete Godvin Jensen 
  

13. november 2020 
J.nr. 2020 - 9630 

 

Skatteudvalget 2020-21
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 36 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren – i forlængelse af SAU alm. del – spørgsmål 14-20 – redegøre for, hvor 

meget øget avancebeskatning forventes at påvirke investeringer foretaget af berørte ejen-

domsvirksomheder? 

 

Svar 

Som redegjort for i besvarelsen af SAU alm. del spm. 14 af 9. oktober 2020 vurderes ind-

førelsen af en lagerbeskatning af ejendomsavancer at indebære en forbedring af investe-

ringsincitamenterne på tværs af aktiver ud fra en samfundsøkonomisk vurdering, men 

isoleret set trække i retning af færre ejendomsinvesteringer. Skatteministeriet har ikke et 

beregningsgrundlag, der muliggør en kvantificering af omfanget heraf. 
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